
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-07/2011 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 14. 6. 2011 ve 13 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora: Dvorský, Hojka, Horčic, Jelen, Kaplan, Kohlíková, Pokorná, 
Velenský, Vomáčko, Zahálka 
Studentská komora: Hradečná, Vokoun 
Omluveni: Baláš (z). Čechovská (z), Janák (z), Panská (z), Moravec (s), Severýn (s), Outlý (s), 
Šorm (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Suss, Holický, 
 

Průběh jednání: 

1. Schválení programu – Kohlíková 

Jednání zahájila paní předsedkyně Kohlíková. Seznámila přítomné s programem 

zasedání. Bylo provedeno hlasování o schválení programu schůze. Hlasování (12 - 0 -

0). Program zasedání byl schválen. 

 

2. Schválení zápisu z jednání ze dne 10.5.2011 – Kohlíková 

Paní předsedkyně stručně seznámila přítomné s projednávanými body. Informovala, že 

zápis obdrželi všichni členové AS FTVS UK v předstihu v podobě návrhu. Hlasování 

(10 - 0 -2) - (pro-proti-zdržel). Zápis ze zasedání ze dne 10.5.2011 byl schválen. 

 

3. Vystoupení pana děkana: 

- Financování vědy na UK: v současné době není žádné písemné vyjádření a na kolegiu 

rektora byly představeny dvě možnosti financování 

1) na základě počtů bodů RIV (ale tato varianta se není preferována) 

2) podle výsledků soutěžení o financování výzkumných projektů – limit by se blížil 

bodovému ohodnocení RIV za podpory dvou typů projektů – fakultních  a 

mezifakultních. 

V červnu 2011 proběhne schvalování pravidel na VR UK FTVS a na podzim by tyto 

materiály měly být projednány a schváleny AS UK FTVS. První návrhy mají být 

zpracovány do prosince 2011 s tím, že projekty počítají se zapojením  20-30 vědeckých 

pracovníků. K zajištění takového vědeckého potenciálu je třeba vytvořit podmínky i za 



cenu vnitřních změn na fakultě. 

- Zpráva z VKC: Pan děkan přednesl kritiku prezentovanou na VKC. Jednalo se o 

neúčasti mnohých zaměstnanců na povinných školeních, kde byli přihlášeni, a 

nedostatečné účasti na informační schůzce s instrukcemi k přijímacímu řízení. Řešení 

je na straně vedoucích kateder. Závěrem pan děkan konstatoval, že je nutno zlepšit 

disciplinu. 

- Působení zaměstnanců FTVS UK na konkurenčních pracovištích: pan děkan 

informoval, že pracovní souběh je ze zákona možný, ale je nutné posoudit působení 

pracovníků FTVS UK na konkurenčních pracovištích. V těchto případech bude fakulta 

pracovníků pracujících na konkurenčních pracovištích hrazena pouze mzda v úrovni 

základního tarifu. 

- Dotazy na pana děkana: 

Vomáčko: Jak se toto opatření dotkne docentů, kteří mají souběh? Pan děkan 

odpověděl, že to platí úplně stejně, budou pouze na tarifní mzdě. Nebudou žádné 

výjimky. Je to i ochrana před akreditační komisí. 

Kohlíková: Jak se posuzuje souběžná pracovní činnost na VOŠ? Pan děkan odpověděl, 

že VOŠ není brána jako konkurenční škola protože to není VŠ. 

Hojka: Jak je posuzována činnost na Palackého Univerzitě v Olomouci? Pan děkan 

odpověděl, že to je konkurenční pracoviště a jako výjimku uvedl přednáškovou činnost 

pro PDS. 

 

4. Výroční zpráva: viz příloha 

AS byl seznámen s pracovní verzí výroční zprávy s tím, že konečná zpráva bude 

předložena na zářijovém zasedání AS UK FTVS. 

5. Vnitřní předpisy:  

Předseda legislativní komise Kaplan seznámil AS FTVS UK s Předkládací a 

důvodovou zprávou této komise k vnitřním předpisům UK FTVS z let 2008. Komplex 

všech zpracovaných materiálů byl současně zaslán Dr. Stašovi k dalšímu procesnímu 

zpracování a posouzení. 

6. Opatření děkana č. 7/2011 - Výše stipendia za vynikající studijní výsledky 

dosažené v akademickém roce 2011/2012: viz příloha 

Diskuze k předkládanému dokumentu: 

Hojka: Co je myšleno formulací vynikající studijní výsledky, to vymezuje stipendijní 

řád.  



Holický: Jak může student získat stipendium? Zda-li má splněné předměty a ne 

odkládáním těžších předmětů, kdy pak může získat lepší studijní výsledky. 

Vomáčko: Toto nelze eliminovat v kreditním systému. 

Dvorský: Stipendium je odměna za splnění povinností. 

Hojka: Studenti takhle neuvažují, pokud splní kredity je možné udělit mimořádné 

stipendium a ne jenom prospěchové. 

Jelen: Studenti se v praxi snaží těžší předměty odložit, jako např. Anatomii. 

Hradečná: Tato situace je v praxi možná. 

Pan děkan: Splnění podmínek pro udělení stipendia je definováno studijním řádu. 

Hlasování (13 – 0 – 0). 

Usnesení: Opatření děkana č. 7/2011 - Výše stipendia za vynikající studijní výsledky 

dosažené v akademickém roce 2011/2012 bylo schváleno. 

 

7. Pověření předsednictva AS FTVS UK k zastupování AS FTVS UK po dobu 

letních prázdnin ve věcech neodkladných: Zahálka 

Tajemník senátu seznámil přítomné s potřebou, aby předsednictvo ve věcech 

neodkladných po dobu letních prázdnin mělo mandát od pléna AS FTVS UK k jeho 

zastupování. Na prvním zářijovém zasedání bude předložen výkaz, zda-li bylo toto 

pověření využito. Hlasování (12 – 0 – 1). 

Usnesení: AS FTVS UK pověřilo předsednictvo AS FTVS UK k zastupování AS 

FTVS UK po dobu letních prázdnin ve věcech neodkladných. 

 

8. Termíny zasedání: Kohlíková 

Termíny budou ponechány na druhé úterý v měsíci, tedy: 

13.9., 11.10., 8.11., 13.12.2011 ve velké zasedací místnosti. 

Předsednictvo bude zasedat vždy 14 dní před zasedáním, tedy: 

30.8., 27.9., 25.10., 29.11.2011 v seminární místnosti LSM. 

 

9. Různé: 

Pan děkan informoval, že 13.7. a 14.7. proběhnou výběrová řízení na místa vedoucích 

kateder a center pro Biomedicínckou a Sportovní sekci. Jako členy komise jmenoval 

děkan členy KD mimo sebe. Pro výběr vedoucího katedry Fyzioterapie bude v komisi 

doc. Pavlů nahrazena ing. Fialou. Pan děkan požádal o doplnění komisí o člena AS 

FTVS UK. Pro termín 13.7. byl kooptován Kaplan a pro termín 14.7 Pokorná. 



Hradečná: Přednesla stížnost studentky, která nechce být jmenována, kdy při realizaci 

měření její Bc. práce na pracovišti Laboratoř sportovní motoriky bylo měření 

ukončeno z údajného důvodu následné komerční činnosti. Pan děkan zdůraznil, že 

studijní badatelská činnost má pro fakultu vždy jasnou prioritu. 

Zahálka: Uvedl, že na pracovišti LSM neexistuje žádné interní pravidlo, které by 

preferovalo komerční činnost a pokud došlo k jakémukoliv pochybení, situaci by měl 

řešit pan děkan s vedoucím pracoviště. 

Pan děkan: Ujistil při zachování anonymity zmiňované studentky celou záležitost 

prošetřit a vyvodit případné důsledky. 

Hojka: Uvedl, že neexistují pravidla pro vstup do laboratoří. 

Pan děkan: S uvedenou připomínkou souhlasí, vnímá to jako problém a chce to 

s proděkanem pro vědeckou činnost řešit. Vedení dlouhodobě upozorňuje na 

potřebnost laborantů, aby měření neprováděli vědečtí pracovníci, jak se tomu dosud 

děje. 

Horčic: Informoval o návštěvě FTVS na Univerzitě v Lipsku, kde se koncepčně řeší 

jak problematika vrcholového sportu, tak potřeby mládeže. Vše se odvíjí od množství 

finančních prostředků, které do systému vkládají svazy a ministerstva s čímž souvisí i 

odpovídající počet pracovníků, kteří servisní a vědeckou činnost zajišťují. 

 

Zapsal: Zahálka      Za AS UK FTVS – předseda doc. MUDr. Kohlíková CSc. 

Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 
   Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 
  členové AS UK FTVS  


